
Retie Beweegt en Gezond Retie worden 
terecht naar voor geschoven als een 
label. De volgende jaren willen we extra inzetten op 

kinderen en jeugd en het niet-georganiseerde 
bewegingsaanbod versterken. 

Acties verlopen goed: 10.000 
stappen, mentale gezondheid-
Warme William-acties, 
rookstop… 
Bij de focus op jongere kinderen 
willen we inzetten op het lege 
brooddozen verhaal / gezonde 
brooddoos. (Foodsavers) 

Nieuwe inwoners verdienen een betere 
welkom: niet alleen technische informatie vanuit de 

gemeente maar ook informatie over en kennismaking met 
het gemeenschapsleven, onze tradities en de 
buurtwerking. 

Pilootproject met buurten is 
gestart 

Dagopvang ouderen: er worden concrete 

stappen gezet inde praktische realisatie van een CADO.  

En opvang voor kinderen met een 
beperking: Retie zoekt samen met de sector naar 

mogelijkheden in ons dorp voor opvang van kinderen met 
een beperking. 

Haalbaarheid in Serviceflats 
wordt onderzocht. Dit kan dan 
gecombineerd worden met 
faciliteiten WZC Annadal; 
Overeenkomst met Mekanders 
is gesloten, bouwaanvraag is 
goedgekeurd 

Armoedebeleid: Retie neemt een actieve rol op in 

armoedebeleid binnen haar eigen initiatieven (alle 
beleidsdomeinen) en zorgt voor een duidelijk, helder en 
eenvoudig ondersteuningssysteem. 

Uitpas is uitgerold, breed 
aanbod van 
ondersteuningsvormen zijn 
opgezet. REMI-concept was 
voorlopig niet haalbaar wegens 
personeelsuitval. 

Het rioleringsprogramma wordt verder 
afgewerkt met aandacht voor het oppervlaktewater en 

waterlopen. 

Retie zal haar verplichtingen 
kunnen nakomen; IBA-
achterstand is ingehaald 

We werken verder aan een 
gebiedsdekkend bomenplan: met onze 

lindeboom als symbool en de elementen van het 
masterplan in het achterhoofd, gaan we voor een 
inventarisatie van (de belangrijkste) bomen en 
weloverwogen keuzes rond de toekomst van bestaande en 
nieuwe bomen op het openbaar domein. 

Plan is gerealiseerd en in 
uitvoering 

Een geïntegreerd zwerfvuilplan: blijvend 

inzetten op combinatie van preventie, ruimen en 
sanctionering van sluikstorten en zwerfvuil, samen met de 
gemeenschap. 

Dit blijft een uitdaging, hieraan 
wordt met zwerfvuilacties 
samen met bevolking aan 
gewerkt 

We blijven onze rol opnemen op het vlak 
van duurzame initiatieven en 
hernieuwbare energie. We willen hierin ook de 

rol van de bevolking versterken. 

Retie participeert in regionale, 
provinciaal en Vlaamse 
campagnes en convenanten. 
Extra zonnepanelen werden 
gelegd en zijn gepland, 
verledding van openbare 



verlichting is ingezet, 
deelwagens zijn actief… 

Centraliseren dienstverlening rond het 
gemeentepark: dit betekent het fysiek integreren 

van de sociale dienstverlening (OCMW) in de omgeving 
van de gemeentelijke diensten en straks ook de verhuis 
van de bibliotheek. Dit kaderen we in een brede 
bereikbaarheid van de dienstverlening. 

De haalbare stappen voor deze 
legislatuur zijn gezet: Gronden 
zijn aangeschaft en samen met 
de medewerkers en de 
bevolking is nagedacht over de 
dienstverlening van de 
toekomst. Met dit uitgewerkt 
dienstverleningsverhaal zijn we 
klaar kunnen de bakstenen 
errond ingepland worden. 

Extra zaalruimte: er is behoefte aan extra 

zaalruimte gesignaleerd. Wij willen voor eind 2022 een 
duidelijk zicht op deze extra behoefte en de mogelijke rol 
van de gemeente om hieraan tegemoet te komen. 

Met een lichte vertraging (oa 
door corona) werd dit in kaart 
gebracht 

Het openbaar domein veiliger maken 
voor zwakke weggebruikers: structurele 

aandacht voor veilig verkeer en toegankelijkheid bij 
vernieuwing, herinrichting en bestaande 
(wegen)infrastructuur. 

Bij de heraanleg van straten 
wordt hier extra op ingezet 
(Passtraat, Kapelstraat, plannen 
Zanddijkdreef met nieuwe 
vrijliggende 
tweerichtingsfietspad); In de 
schoolomgevingen werden 
fundamentele stappen gezet 
rond de veiligheid 
(schoolstraatconcept) 

Een uitgebreid geïntegreerd fietsbeleid 
moet deze verplaatsingsvorm nog meer 
stimuleren: fietsverbindingsplan, meer veilige, 

gespreide en droge fietsstallingen, fietsencheques 

We werken samen met de 
Fietsbib, ontdubbeling van de 
fietspad naar Arendonk is 
ingepland (dit dossier wordt 
getrokken door Arendonk), 
vrijliggende 
tweerichtingsfietspad langsheen 
Zanddijkdreef zit op schema, bij 
de planningsinitiatieven rond 
herinrichting van de Markt krijgt 
dit thema extra aandacht. 
De tevredenheid over de 
fietsinfrastructuur ligt in Retie 
tov Vlaanderen hoog. 

We blijven op basis van het masterplan 
verder werken aan Re10 met de volgende 

periode prioritaire aandacht aan een veilige en leefbare 
R18 en daarna de heraanleg van het marktplein. 

Voor de R18 zitten we zelf niet 
aan het stuur. Hierdoor hebben 
de plannen voor de markt ook 
vertraging opgelopen, maar 
anderzijds gaf ons dit de kans 
om bij de plannen van de Markt 
extra werk te maken van 
ontharding, vergroening en 
ruimte voor water en hiervoor 



ook Europese subsidies aan te 
vragen. 

Vanuit het 
richtlijnenhandboekmeergezinswoningen 
werken we op vlak van omgeving verder 
richting gebiedsdekkende duidelijkheid 
tot op straatniveau van bouwvoorschriften. Dit moet 
resulteren in de nodige verordeningen en/of RUP’s. Hierbij 
willen we nieuwe woonvormen voldoende ruimte blijven 
geven. 

Een Woonomgevingsplan werd 
opgemaakt, verder bouwend op 
het richtlijnenhandboek. De 
startnota van RUP De 
Bempdekens werd voorgelegd 
aan het publiek. We willen de 
werkvorm ‘Dorpse Architectuur 
van Arthur nog uittesten. 

Extra aandacht aan producten uit onze 
streek en produceren in eigen streek: 
‘lokaal kopen’ stimuleren bij consumenten en ondernemers 
en als gemeente zelf nog meer gaan voor aankoop in de 
regio. 

Via een Leaderproject 
(gesubsidieerd) trok Retie het 
project Liever Lokaal dat nu ook 
provinciaal uitgerold wordt. In 
Retie werd naast 
promomateriaal ook een 
magazine uitgebracht. 

Toeristische uitdagingenverder aangaan 
met extra aandacht voor(jeugd)verblijfstoerisme, de groene 
omgeving en de horeca. 

We stapten in het regionale 
project Kleine Netemomentjes, 
de verblijfsaccomodaties kregen 
een opleiding aangeboden, we 
stapten in enkele provinciale 
promocampagnes, tijdens 
corona werden de terrassen van 
de lokale horeca letterlijk in de 
spotlights gezet en er werd een 
proefproject rond uitbreiding van 
de terrassen opgestart. 

Een veilige combinatie van 
landbouwverkeer en recreatief gebruik 
van landbouwwegen versterkt de landelijke 

uitstraling van ons dorp 

Hiervoor werd in samenwerking 
met de regio en de provincie 
een leaderproject opgezet 
(subdidies) en enkele proeven 
uitgetest. De eerste realisaties 
zijn ingepland 

Een Retiese zorgnetwerkcoördinator: in 

de toenemende behoefte aan zorg neemt de gemeente 
een coördinerende rol op. Een aanspreekpunt voor 
particuliere initiatieven zorgt voor afstemming van dat 
aanbod en inspireert het beleid bij nieuwe vragen. Het gaat 
hier over mantelzorg, mindermobielencentrale, 
boodschappendiensten, gezelschapsdiensten, initiatieven 
binnen het verenigingsleven... 

Dit zit niet bij 1 specifieke 
persoon maar we nemen als 
lokaal bestuur hier al een 
grotere rol op. 
Verdere uitbouw liep 
vertragingen op door 
personeelsuitval. 

Administratieve vereenvoudiging voor 
vrijetijdsinitiatieven: doorlichten van 

ondersteuningsreglementen voor verenigingen, van 
politiereglementen, van aanvraagformulieren... en waar kan 
vereenvoudigen, samen met de regio. 

Hiervoor werd gewacht op een 
digitaal evenementenloket. Dit 
wordt uitgerold in 2024 



Eerlijke belastingen voor 
alleenstaanden: doorlichting van alle lokale 

belastings-en retributiereglementen en scheeftrekking 
tussen singles en meerpersoonsgezinnen wegwerken. 

De doorlichting gebeurde en er 
werd vastgesteld dat het vast 
tarief van het diftar-systeem hier 
minder rekening mee houdt. 
Maar gezien de (beperkte) 
hoogte en afstemming met IOK-
gebied biedt dit eigenlijk geen 
ruimte. 

 


